
應用學習中文（非華語學生適用）（2026-28 年度；2028 年香港中學文憑考試）導引課程  
Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) (2026-28 Cohort; 2028 HKDSE) 

註: 1. 應用學習中文（非華語學生適用）導引課程將會以粵語進行（或輔以英語）。 
 2. 參加者須自行安排交通前往及離開實體活動地點。 

Note:  1. Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) will be conducted in Cantonese (supplemented by English, if applicable). 
 2. Participants have to arrange their own transportation to and from the venues of face-to-face activities. 

 

附件 Attachment  
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科目 
代碼 

Subject 
Code 

課程 
Course 

課程提供

機構 # 
Course 

Provider# 

模式 
Mode 

課程內容 /活動 
Programme /Activities 

日期 ＆ 時間 / 地點 Date 
& Time / Venue  

(如適用 if applicable) 

查詢 
Enquiry 

700 
實用情境中文  

Chinese in 
Practical Context 

HKBU 
(SCE) 

網上 
模式 

Online 
mode 

- 簡介課程特色 
- 畢業生分享 
- 透過以下活動，學習和應用生活情境中的中文知識： 

• 情境對話：模擬尋人情景 
• 語文知識：描述人物外貌特徵 
• 閱讀理解：閱讀短文，回答問題 
• 實務寫作：尋人啓事 

- 問答環節 
 
- Highlights of the course content 
- Sharing by graduates 
- Learn and apply Chinese language knowledge in real-life contexts 

through the following activities: 
• Scenario conversation: simulated inquiry for a missing person 
• Language knowledge: describe the physical appearance of 

individuals 
• Reading comprehension: read short passages and answer questions 
• Practical writing: create a missing person notice 

- Q&A session 

25 – 10 – 2025 
11:00 – 12:30 

Ms. Simone 
Lau 

劉小姐 
🕿🕿 3411-5431 



應用學習中文（非華語學生適用）（2026-28 年度；2028 年香港中學文憑考試）導引課程  
Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) (2026-28 Cohort; 2028 HKDSE) 

註: 1. 應用學習中文（非華語學生適用）導引課程將會以粵語進行（或輔以英語）。 
 2. 參加者須自行安排交通前往及離開實體活動地點。 

Note:  1. Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) will be conducted in Cantonese (supplemented by English, if applicable). 
 2. Participants have to arrange their own transportation to and from the venues of face-to-face activities. 
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科目 
代碼 

Subject 
Code 

課程 
Course 

課程提供

機構 # 
Course 

Provider# 

模式 
Mode 

課程內容 /活動 
Programme /Activities 

日期 ＆ 時間 / 地點 Date 
& Time / Venue  

(如適用 if applicable) 

查詢 
Enquiry 

743 
傳意中文 

Communicative 
Chinese 

HKU 
(SPACE) 

網上 
模式 

Online 
mode 

- 簡介課程特色 
- 透過旅遊相關情境學習和應用中文： 

• 口語溝通：模擬旅客詢問場景對話及角色扮演 
• 閱讀：閱讀景點介紹小冊子，回答問題 
• 寫作：書寫與旅遊相關的簡單詞語 

- 問答環節 
- Highlights of the course content 
- Learn and apply Chinese language through scenarios related to 

tourism: 
• Oral communication: simulate travellers’ inquiry dialogues and 

role-playing 
• Reading: read attraction brochures and answer questions 
• Writing: write simple vocabulary related to tourism  

- Q&A session 

25 – 10 – 2025 
14:00 – 15:30 

彭先生 
Mr Ken Pang 
🕿🕿 3762 0972 

實體 
活動 

Face to-
face 

activity 

- 簡介課程特色 
- 熱身活動：分組進行自我介紹 
- 透過旅遊相關情境學習和應用中文： 

• 口語溝通：模擬旅客詢問場景對話及角色扮演 
• 閱讀：閱讀景點介紹小冊子，回答問題 
• 寫作：撰寫一封給導遊的簡單感謝信 

- 問答環節 
- Highlights of the course content 
- Warm-up Activity: Self-introductions in groups 
- Learn and apply Chinese language through scenarios related to 

tourism: 
• Oral communication: simulate travellers inquiry dialogues and 

role-playing 
• Reading: read attraction brochures and answer questions 
• Writing: write a simple thank-you letter to a tour guide 

- Q&A session 

1 – 11 – 2025 
10:30 – 12:30 

 
香港大學專業進修學院

九龍東分校 
九龍九龍灣宏開道 28 號  

HKUSPACE Kowloon 
East Campus 

28 Wang Hoi Road, 
Kowloon Bay, Kowloon  



應用學習中文（非華語學生適用）（2026-28 年度；2028 年香港中學文憑考試）導引課程  
Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) (2026-28 Cohort; 2028 HKDSE) 

註: 1. 應用學習中文（非華語學生適用）導引課程將會以粵語進行（或輔以英語）。 
 2. 參加者須自行安排交通前往及離開實體活動地點。 

Note:  1. Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) will be conducted in Cantonese (supplemented by English, if applicable). 
 2. Participants have to arrange their own transportation to and from the venues of face-to-face activities. 
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科目 
代碼 

Subject 
Code 

課程 
Course 

課程提供

機構 # 
Course 

Provider# 

模式 
Mode 

課程內容 /活動 
Programme /Activities 

日期 ＆ 時間 / 地點 Date 
& Time / Venue  

(如適用 if applicable) 

查詢 
Enquiry 

699 實務中文  
Practical Chinese HKCT 

網上 
模式 

Online 
mode 

- 簡介課程特色 
- 透過活動「認讀字詞」、「拼詞成句」和「組句成段」，引導學生循序

漸進地學習中文 
- 透過模擬航空服務場景的短片，例如餐廳點餐對話、機場辦理登機

手續及機艙內的對談等，讓同學學習實務中文字詞和口語溝通技巧 
- 透過同學互動創作的句子，介紹中文文法的基本原理 
- 畢業生分享 
- 問答環節 

 
- Highlights of the course content 
- Students will be guided to learn Chinese language progressively through 

activities, ‘Recognizing and Reading Words’, ‘Forming Sentences from 
Phrases’ and ‘Constructing Paragraphs from Sentences’ 

- Students can learn the practical Chinese phrases and oral communication 
skills through short videos of simulated airline service scenarios, such as 
restaurant ordering dialogues, , airport check-in procedures, and in-flight 
conversations  

- Using sentences co-created by students to introduce the basic grammatical 
principles of Chinese language 

- Sharing by graduates 
- Q & A session 

25 – 10 – 2025 
12:00 – 13:30 

香港專業 
進修學校 
應用學習組 

 
HKCT 

Applied 
Learning Team 
🕿🕿 2265 6986 

 
https://www.hk
ct.edu.hk/apl 

https://www.hkct.edu.hk/apl
https://www.hkct.edu.hk/apl


應用學習中文（非華語學生適用）（2026-28 年度；2028 年香港中學文憑考試）導引課程  
Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) (2026-28 Cohort; 2028 HKDSE) 

註: 1. 應用學習中文（非華語學生適用）導引課程將會以粵語進行（或輔以英語）。 
 2. 參加者須自行安排交通前往及離開實體活動地點。 

Note:  1. Taster Programmes of Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students) will be conducted in Cantonese (supplemented by English, if applicable). 
 2. Participants have to arrange their own transportation to and from the venues of face-to-face activities. 

 

附件 Attachment  

4 

科目 
代碼 

Subject 
Code 

課程 
Course 

課程提供

機構 # 
Course 

Provider# 

模式 
Mode 

課程內容 /活動 
Programme /Activities 

日期 ＆ 時間 / 地點 Date 
& Time / Venue  

(如適用 if applicable) 

查詢 
Enquiry 

699 實務中文  
Practical Chinese 

HKCT 

實體 
活動 

Face-to-
face 

activity 

- 簡介課程特色 
- 透過活動「認讀字詞」、「拼詞成句」和「組句成段」，引導學生循序

漸進地學習中文 
- 透過角色扮演和模擬航空服務場景的短片，例如餐廳點餐對話、機

場辦理登機手續及機艙內的對談等，讓同學學習實務中文字詞和口

語溝通技巧 
- 透過同學互動創作的句子，介紹中文文法的基本原理 
- 畢業生分享 
- 問答環節 
 
- Highlights of the course content 
- Students will be guided to learn Chinese language progressively through 

activities, ‘Recognizing and Reading Words’, ‘Forming Sentences from 
Phrases’ and ‘Constructing Paragraphs from Sentences’ 

- Students can learn the practical Chinese phrases and oral communication 
skills through role-play and short videos of simulated airline service 
scenarios, such as restaurant ordering dialogues, airport check-in 
procedures, and in-flight conversations 

- Using sentences co-created by students to introduce the basic grammatical 
principles of Chinese language 

- Sharing by graduates 
- Q & A session 

1 – 11 – 2025 
14:30 – 16:30 

 
港專旺角東校園 
九龍何文田 
公主道 14 號 

HKCT 
Mong Kok East Campus 

14 Princess Margaret 
Road, 

Ho Man Tin, Kowloon 

香港專業 
進修學校 
應用學習組 

 
HKCT 

Applied 
Learning Team 
🕿🕿 2265 6986 

 
https://www.hk
ct.edu.hk/apl 

 
#  

課程提供機構 Course Provider  
HKBU(SCE) 香港浸會大學持續教育學院 School of Continuing Education, Hong Kong Baptist University 

HKCT 香港專業進修學校 Hong Kong College of Technology 
HKU(SPACE) 香港大學專業進修學院 School of Professional and Continuing Education, The University of Hong Kong 

 

https://www.hkct.edu.hk/apl
https://www.hkct.edu.hk/apl

